
Sluttrapport Podkast, La Oss Snakke Om 
 

Sammendrag  
Juvente har i samarbeid med produsent Brainify laget og utviklet 12 podkast-episoder gjennom 2019. 
Disse har handlet om alt fra alkoholfrie alternativer til MDMA og cannabis. Det har blitt laget faglig 
sterke episoder på mellom 20 og 30 minutter som både kan lyttes til for seg, men også inngå som en 
del av andre prosjekter i Juvente.  
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Bakgrunn for prosjektet 
Juvente jobber kontinuerlig med Wikien «La Oss Snakke Om» (LOSO), i samarbeid med UMN, Blå 
Kors og Actis. Under arbeidet med denne har det blitt tydelig at rusrelatert tematikk i veldig liten 
grad er gjort tilgjengelig i et format som kommer seg videre fra de slagordspregede debattene. Som 
SIRUS/ Folkehelseinstituttet kartla for mange år siden er ruskompetansen fallende gjennom 
skoleløpet, fordi det er så mange misforståelser som får fotfeste uten å bli korrigert. Unge 
mennesker melder at de i liten grad snakker om rusmidler og rusbruk som et eget tema, og dette 
gjelder særlig de problematiske sidene ved rusbruk. Tanken bak «La Oss Snakke Om»-konseptet er å 
løfte rusrelatert tematikk inn i et podcast-format som åpner for kunnskapsheving og refleksjon. Nå 
skal vi bokstavelig talt snakke om både rusmidler og utfordringer knyttet til dette. 

 
Målsetting og målgruppe 
Ungdom, studenter og unge voksne mellom 16 og 29.  

Målsetningen med La Oss Snakke Om – podkast er å øke kunnskapsnivået om rusmidler og deres 
skadevirkninger, fremme en faktabasert og rasjonell dialog om rusmidlenes plass og rolle i 
samfunnet, samt å øke refleksjonsnivået blant lytterne rundt rusrelaterte temaer, inkludert egen og 
andres rusmiddelbruk. 



Prosjektgjennomføring og metode 
Podkast har blitt svært tilgjengelig, og er et format som er egnet for både læring og underholdning. 
Det er kostnadseffektivt, med stort eksponeringspotensiale, og er fleksibelt i forhold til plattform og 
parallellbruk av innhold. Stadig flere bruker podkast og vi vet at den mest ivrige gruppen er unge 
mennesker i de store byene. Undersøkelsene viser også at disse gjerne er mennesker som er 
samfunnsengasjerte, og aktive på nett og i sosiale medier.  
 
Podkast- mediet er også en ypperlig plattform for å presentere nyansert og grundig informasjon, 
både fordi mediet ikke er begrenset av spalteplass eller sendetid, og også fordi vi vet at man lytter 
mer konsentrert til podkast enn feks. til radio.  

Vi hadde et mål om å ha ungdom både foran og bak mikrofonen, men av kapasitetshensyn ble det 
mest ungdommer foran mikrofonen. Sammen med forskere og eksperter har det gitt en fin helhet i 
podkasten. Selv om vi hadde ønsket oss enda mer ungdomsmedvirkning har prosjektet hele tiden 
vært forankret blant Juventes medlemmer og sentralstyre. Episodelisten ble blant annet revidert og 
godkjent av styret og administrasjonen i fellesskap.  

Første episode ble publisert 29. mars 2019 og handlet om rusmidler i seg selv. Det ble stilt spørsmål 
om hvorfor noen rusmidler er lovlige (alkohol), mens andre forbudt. I tillegg ble det tatt opp hva et 
rusmiddel egentlig er. Deretter gikk det slag i slag og totalt ble det publisert 12 episoder i 2019.  

 

 

 



Podkast har de siste par årene fått et voldsomt oppsving. Det har blitt et stort medium og det er 
veldig stor konkurranse. Dette merket vi også når vi lanserte podkast samtidig som veldig mange 
andre. Dette har ført til litt lavere lyttertall enn vi hadde håpet på, men totalt endte vi på omtrent 
800 avspillinger pr episode når vi plusser sammen alle plattformer. Et kvalitetstegn for vår podkast er 
at mange får avspillinger også lenge etter at de ble publisert. Vi tolker dette dit at vi oppleves som 
relevante og kan brukes som kilde til f.eks skoleoppgaver.  

Vi hadde et mål om at podkasten skulle være «flerbruks» og ha et relativt datonøytralt innhold. 
Basert på avspillingstallene ser det ut til at vi har lykkes med dette. Vi har også kunnet bruke klipp til 
intern opplæring og har selvsagt oppfordret egne medlemmer til å bruke den til å få mer kunnskap. 
Vi har også fått muntlig tilbakemelding fra andre organisasjoner på feltet at de anbefaler podkast til 
egne medlemmer og nettverk. Videre har podkasten dannet grunnlag for artikler på 
laosssnakkeom.no i henhold til plan.  

 

Resultater, vurdering av resultat- og effektmål 
Det ble produsert 12 episoder som planlagt i 2019, og ytterligere 2 så langt i 2020. Publiseringsplanen 
ble noe endret underveis i året slik vi tok høyde for i søknaden.  Blant annet kom det opp en sak om 
såkalt trygg rusbruk og GHB høsten 2019 som det ble helt naturlig å lage en episode på. Utover det er 
de fleste temaene i planen fått egen episode eller blitt en naturlig del av en annen episode. Podkast-
formatet og Juventes posisjon som aktør på rusfeltet har gjort det mulig med løpende tilpasning for å 
time de ulike episodene og tilpasse innhold til hendelser, samfunnsutvikling og debatt.  

Lyttertall er pr nå, mars 2020, på omtrent 600-900 pr episode. Dette er litt lavere enn vi hadde tenkt, 
men i dagens marked ikke så ille heller. Vi har planer om å promotere de mer mot skoler i forbindelse 
med heftene våre om alkohol og cannabis som er svært populære på tjenesten SubjectAid.  

Episodene som er spilt inn så langt er: 

• Rusmidler 
• Helgefylla 
• MDMA 
• Skjenkekontrollen 
• Cannabis 
• Oljefondets alkoholproblem 
• Lifeskills 
• Drikkepress 
• GHB 
• Ungdomsrus 
• Alkoholfritt 
• Kokain 
• Rusreformen 
• Opioider 

 

Oppsummering med konklusjon og videre planer 
Etter gjennomført første sesong har vi kjørt en halv sesong til for å fullføre en helhet med tanke på å 
dekke de fleste rusmidlene og arbeidsområdene til Juvente. Fra sommeren 2020 tar vi en pause med 
podkast-produksjon i denne omgang for å se om den kan spisses mot andre deler av Juventes arbeid. 



Podkastene skal integreres i vårt pedagogiske materiell, inkludert revidering av vårt e-læringsopplegg 
rettet mot ungdomsskolen. Produksjonen holder høy kvalitet, og det faglige innholdet er solid, og vi 
ønsker å sikre en enda bredere utnyttelse av dette materialet i vår videre drift og utvikling av andre 
prosjekter. I forhold til kostnader har innholdet stor eksponering, sammenlignet med for eksempel 
foredrag og kursvirksomhet, i tillegg til langt større varighet og muligheter for anvendelse i andre 
tiltak og formater. 

Alt i alt er vi veldig fornøyd med resultatet og er veldig glade for at vi har fått et verktøy som har 
løftet frem og gjort at vi har kunnet publisere mer av all faktakunnskap i Juvente.  

 

Vedlegg 
Link til alle podkastepisoder 

https://open.spotify.com/show/04mE0ORiAWi76Kx9LmdH9L?si=eNZlWgo_QNq7s7tbceV8zA  

 

 

 

 

https://open.spotify.com/show/04mE0ORiAWi76Kx9LmdH9L?si=eNZlWgo_QNq7s7tbceV8zA
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